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Plats  Daljunkaregården, Lokal: Samlingsalen  
Dag och tid 2009-06-17. Kl. 13.15 –  
 
Beslutande Catharina Hjortzberg-Nordlund, M, ordförande  
 Margaretha Helgesson, fp   Christer Falk, s   
 Jan-Erik Holmberg, M    Lars Lagerqvist, s  
 Kristina Wahlén, c     Lars Jerdén, s  
                                                              Anders Pettersson, fap    Susanne Norberg, s 
                                                     Evy Millbäck, kd     Karin Jacobson, s 
 
Ersättare Anna Maria Zorrilla, M                      Eva Ferdeen, v 
 Ingrid Colberg, M     Staffan Trossholmen, s                       
 Gunnar Rydberg, s                              Anna Jörgensen, fap    
 
Övriga deltagare Tommy Qvarfordth                             Jonas Hampus                     

Per Pettersson         Pernilla Bremer 
 Kristina Knutsson-Sjölund 81-85     Anna-Lena Kjällgren, Kommunal § 81,83-

94 
       Leif Ekman § 81-83    Mikael Andersson §81- 83     
 Christina Ehrs § 81-83    Gunilla Runström  
                                                    Peter Gehlin §81,83-84     Tina Berg §81-85 
 Tina Andersson § 81-85     Elisabeth Christansen § 81-83 
 Gruppledare § 81-83     Jessica Dahren § 81-85 
 
Utses att justera Anders Pettersson  
Justeringens plats och tid        Stadshuset 2009-06-22, kl. 1400 
 
Underskrifter Sekreterare ..................................................................................... Paragrafer: 81 -  94
    Pernilla Bremer 
 
 Ordförande ..................................................................................... -”- -”- 
  Catharina Hjortzberg-Nordlund 
 
 Justerande .................................................................................…. -”- -”- 
  Anders Pettersson 
     
 
 BEVIS 
 Justering har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Omvårdnadsnämnden 
 
Sammanträdesdatum 2009-06-17 
 
Datum för anslags uppsättande 
 
Förvaringsplats för protokollet  Omvårdnadsförvaltningen 
 
Underskrift .............................................................................................. 
                             Utdragsbestyrkande 
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 Innehållsförteckning: 
 
  § 81 Ekonomisk rapport per den 31 maj 2009  
                                         
 § 82 Uppföljning av vägledningsdiskussion angående biståndsbeslut som togs upp

 på nämnd 2009-05-28 
 
 § 83 Uppföljning av hur enheterna arbetat med kund/anhörigenkäten som gjorts i  
  sektion särskilt boende 2008 
    
 § 84 Information om arbetet med Volontärbyrån 
 
 § 85 Information om Coat, projekt för stödsamtal 
 
 § 86 Revidering av Delegationsordning för Omvårdnadsförvaltningen 
  
 § 87 Yttrande över Detaljplan för Domstolsbyggnaden på Kullen 1 
 
 § 88 Ärende angående remisser från Stadsbyggnadskontoret  
 
 § 89 Redovisning av förteckning över delegationsbeslut för maj månad 2009 
  
 § 90 Anmälan av beslut i personalärenden   
 
 § 91 Övriga delgivningar till omvårdnadsnämnden 
   
 § 92 Aktuellt från omvårdnadsförvaltningen 
  
 § 93 Rapporter från kontaktpolitiker 
  
 § 94 Övriga frågor 
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Kommunstyrelsen 

 

 
 
 
 Ekonomisk rapport per den 31 maj 2009.  
 
 Förvaltningschef Tommy Qvarfordth redogör för ovan rubricerat ärende muntligen.  
 
 Utfallet per den 31 maj 2009 är fortsatt positivt. Siffrorna indikerar att 

omvårdnadsnämndens verksamhet får ett överskott på 5,5 mkr mot budget 2009. 
  
 Omvårdnadsnämnden beslutar. 
 
 att anteckna informationen till protokollet. 
 
 ________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  4 
OMVÅRDNADSNÄMNDEN       Paragraf Sammanträdesdatum 

                                                            82 2009-06-17 
 

Just. sign 
_____________
__ 
 
_____________
___ 
 

Utdragsbestyrkande 
 
 
 
 
 
 

Exp utom fast tilldelning 
 
 

 

 
 
 
  Uppföljning av den vägledningsdiskussion angående biståndsbeslut som togs
  upp på nämnd 2009-05-28       
  
 Ärendet, som är en uppföljning av en vägledningsdiskussion (2009-05-28) angående 

ett biståndsärende, föredras av sektionschef Jonas Hampus. Dessutom tas ett annat 
ärende upp för information och vägledningsdiskussion. 

 
 Omvårdnadsnämnden beslutar 
 
                            att anteckna diskussionen till protokollet. 
 
                            ________ 
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  Uppföljning av hur enheterna arbetat med kund/anhörigenkäten 
  som gjorts i sektion särskilt boende 2008.      
 
 Omvårdnadsförvaltningen redogör för ovan rubricerat ärende i tjänsteskrivelse 
 daterad 2009-06-05. Ärendet föredras av Mikael Andersson, enhetschef på Smedjan,  
 Christina Ehrs och Elisabeth Cristiansen, enhetschefer på Herrhagsgården, XX, 
 gruppledare på Herrhagsgården samt Leif Ekman, sektionschef särskilt  
  boende. 
 
 Resultatet av enkäten som gjordes 2008 indikerade att det är det inre arbetet på  
 enheterna som behöver förbättras vad gäller: 
 - Matsituationerna 
 - Delaktighet 
 - Bemötande 
 -Aktiviteter 
 - Kontaktmannaskapet 
 
 Under innevarande år arbetar enheterna aktivt med dessa frågor. På sektionsnivå har 
 man bestämt att: 
 - Det ska finnas ett kundråd på varje enhet där kund och anhöriga kan vara delaktiga
 och framföra synpunkter på verksamheten. 
 - Varje enhet ska ha två anhörigträffar per år. 
 - Varje enhet ska också ha ledningsgrupp med enhetschef, SSK samt representant från
  baspersonal. Syftet är att leda verksamheten framåt inom den ekonomiska ramen med  
 god kvalitet. 
 - Alla enheter ska ha en planeringsdag på vår och höst där de arbetar med 
 verksamhetsfrågor.  
 - Alla enheter ska ha regelbundna Team–träffar där VB/USK, enhetschef, representant 
 från Kommunrehab och SSK ingår. Syftet är att de olika yrkesgrupperna diskuterar 
 och följer upp varje kund, ”Vad är bäst för Kersti?” 
 
 Smedjans enhetschef, Mikael Andersson, berättar att de har tydliggjort och  
 dokumenterat sitt uppdrag: Smedjan skall erbjuda god vård och omsorg som 
 kännetecknas av trygghet, inflytande, respekt, integritet, självbestämmande och  
 kontinuitet. Det övergripande uppdraget går de igenom på varje APT. Att tydligt  
 formulera sitt uppdrag på det sättet är tänkt att leda till att alla på Smedjan vet vad  
 de ska fylla sin tid med. En förhoppning är att det ska leda till att de boende får den  
 vård- och omsorg de behöver i sin vardag. 
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 Under våren 2009 har personalen på Smedjan gått igenom kommunens kostpolicy så  
 att den är känd för all personal. 
 
 Herrhagsgårdens enhetschefer Elisabeth Cristiansen och Christina Ehrs föredrar  
 ärendet tillsammans med en gruppledare, XX. Enligt Herrhagsgårdens  
 enkätresultat var det mest framträdande förbättringsområdet utevistelse för kunderna.  
 För att arbeta med detta har de gjort aktiviteter/utevistelser till en prioriterad fråga i  
 Det planeringsverktyg/strukturschema (Gävlemodellen) de använder för att planera det  
 dagliga arbetet på Herrhagsgården. All arbetstid planeras, även aktiviteter. Genom att  
 använda den här modellen har utrymme skapats för extra aktiviteter och den har även 
 fört med sig att vikarier är mer insatta i kundernas behov. På Herrhagsgården  
 har man infört ett gruppledarsystem som har visat sig vara lyckosamt. Gruppledarna  
 arbetar 80 % i verksamheten och 20 % med administration. Vinsten är ett tydligare  
 system, närhet till information och ett nytt karriärsteg för medarbetarna. 
 
 Omvårdnadsförvaltningen beslutar 
   
 att anteckna informationen till protokollet. 
 
 ________ 
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 Information om arbetet med Volontärbyrån.    
 
 Falu Kommun har, efter kommunstyrelsens beslut (§ 236 2008-10-28) att pröva 

rubricerad modell i projektform, från den 2009-05-01 till 2010-12-31 tecknat ett 
samarbetsavtal med Volontärbyrån för att stötta frivilligföreningar och de som vill 
göra en frivilliginsats i Falun.  

  
 Kristina Knutsson-Sjölund, (projektledare/verksamhetsutvecklare på 

omvårdnadsförvaltningen) föredrar ärendet tillsammans med Peter Gehlin (KS-
förvaltningen). Volontärbyrån är en tjänst som finns på internet för rekrytering av 
frivilliga. Medlemskap i organisationer är inte längre en grundförutsättning för ideellt 
engagemang, många väljer istället att individuellt ställa upp som frivilliga. 
Volontärbyrån är ett sätt att rekrytera frivilliga som inte är medlemmar i en 
organisation men ändå vill engagera sig, via en anslagstavla på internet. Alla 
frivilligorganisationer som har ett behov av att rekrytera frivilliga för olika uppdrag 
med inriktining mot socialt arbete, integration, idrott, natur och kultur kan vara med. 
Krav är att organisationen inte är vinstdrivande och inte står i strid med demokratiska 
fri- och rättigheter. Under folkhälsoveckan, den 9-10 september, kommer 
organisationer att informeras om Volontärbyrån. 

  
 Omvårdnadsförvaltningen beslutar 
   
 att anteckna informationen till protokollet. 
  
                       ________ 
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  Information om Coat, projekt för stödsamtal    

   
  Kristina Knutsson – Sjölund (projektledare/verksamhetsutvecklare) informerar  
  om omvårdnadsförvaltningens projekt för stödsamtal tillsammans med  
  en av de sju biståndshandläggare som arbetar med stödsamtalen, Tina Berg. 
 
  Länsstyrelsen i Dalarna har beviljat omvårdnadsförvaltningen bidrag till ett 
  Anhörigprojekt ASTA (Aktivt Stöd Till Anhöriga). Målet med detta projekt är 
  att i nära samarbete med frivilligorganisationerna Röda korset, PRO/SPF,  
  Afasi- och demensföreningen och Svenska kyrkan utveckla enkla och lättillgängliga 
  stödformer som är anpassade till anhörigas olika behov. 
 
  Under 2009 kommer biståndshandläggare från omvårdnadsförvaltningen att  
  erbjuda avgiftsfria stödsamtal, inom ramen för Coat- projektet, i första hand till  
  anhörigvårdare. Coat (Carers Outcome Agreement Tool) är ett planeringsinstrument 
  som kan användas för att kartlägga behov, planera och följa upp anhörigstöd. Coat  
  består av ett frågeformulär, en stödplan, en användareguide för anhörigvårdarna och  
  en manual för personalen. Syftet är att hjälpa anhöriga och närstående att vårda, göra 
  livet enklare för vårdarna och deras närstående samt att ge hjälp och stöd med god  
  kvalitet. Den målgrupp de har valt att vända sig till i första hand är de anhörigvårdare  
  som har beviljats tio timmars kostnadsfri avlastning. 
 
  Omvårdnadsnämnden beslutar 
 
  att anteckna informationen till protokollet. 
 
 ________ 
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 Revidering av Delegationsordning för omvårdnadsförvaltningen i Falu  
 Kommun          
 
 Omvårdnadsförvaltningen redogör för ovan rubricerat ärende i missiv daterat 2009-06-

05 och bilaga med förslag till reviderad delegationsordning daterad 2009-06-17. 
  
 Ärendet gäller möjligheten att delegera beslut från omvårdnadsnämnden till 

befattningshavare inom omvårdnadsförvaltningen. Omvårdnadsförvaltningen 
beslutade 2007-01-10 § 6 om en delegationsordning för omvårdnadsförvaltningen. 
2008- 02-20 § 28 reviderades delegationsordningen för omvårdnadsförvaltningen. Den 
föreslagna delegationsordningen innebär inga förändringar avseende de uppgifter som 
nämnden tidigare delegerat till förvaltningen. Revideringen är en anpassning av 
beslutsfattandet i den nya organisationen. 

    
 Omvårdnadsförvaltningen föreslår omvårdnadsnämnden besluta 
  
 att revidera delegationsordningen för omvårdnadsförvaltningen från och med 2009-07-

01 i enlighet med bilaga. 
 
 Omvårdnadsförvaltningen beslutar enligt förslag 
   
 
                        ________ 
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Stadsbyggnadskontoret 

 

 
 
 
  Yttrande över Detaljplan för Domstolsbyggnaden på Kullen 1 
 
 Stadsbyggnadskontoret har översänt rubricerad detaljplan bl.a. till  
 omvårdnadsnämnden för yttrande. Omvårdnadsförvaltningen redogör för 
                       ärendet i tjänsteutlåtande daterat 2009-06-04. 
 
 Ärendet gäller en ny länsrättsorganisation vilken bl.a. innebär att länsrätterna i Falun 

och Gävle slås samman till en förvaltningsrätt med säte i Falun. Slutligt beslut har 
fattats i riksdagen, och förändringen kommer att genomföras. Det betyder att 
domstolsbyggnaden behöver kompletteras med ca 40 arbetsplatser. Avsikten är att 
ordna detta genom en påbyggnad av domstolsbyggnadens kontorsdel med en våning. 
Dessutom planeras en tillbyggnad av den allmänna delen med fler sessionssalar. 
Utöver det behöver parkeringen utvidgas vilket innebär att mark som i gällande plan 
betecknas kontor överförs till mark med beteckningen parkering. 

 
 Omvårdnadsförvaltningen har inget att erinra mot förslaget till ändrad detaljplan. 
 
 Omvårdnadsförvaltningen föreslår omvårdnadsnämnden besluta 
 
                        att besluta att översända tjänsteutlåtandet till stadsbyggnadskontoret som  
                        omvårdnadsnämndens yttrande över detaljplaneförslaget för Domstolsbyggnaden på  
 Kullen 1. 
 
                       Omvårdnadsnämnden beslutar enligt förslag. 
 
 ________ 
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Stadsbyggnadskontoret 
 

 

 
 
 
  Remisser från Stadsbyggnadskontoret     
 
 Omvårdnadsförvaltningen redogör för rubricerat ärende i tjänsteskrivelse daterad 

2009-06-04. 
  
 Ärendet gäller de remisser Stadsbyggnadskontoret skickar till omvårdnadsnämnden 

för yttrande avseende detaljplaneändringar i kommunen. Många av dem berör inte 
omvårdnadsnämndens verksamhet och det borde sållas bland de svar som avlämnas. 
Efter samtal med stadsarkitekt Per Grundström framkom att ett mail om att 
omvårdnadsnämnden inte har för avsikt att besvara remissen då den ej berör den 
verksamhet som bedrivs inom omvårdnadsnämnden är fullt tillräckligt som svar på en 
sådan remiss. 

  
 Omvårdnadsförvaltningen föreslår omvårdnadsnämnden besluta 
 
 att ge nämndsekreteraren, i samråd med ordförande Catharina Hjortzberg-Nordlund, i 

uppdrag att bedöma vilka remisser som inte berör omvårdnadsnämndens verksamhet 
samt 

 
 att besvara de remisser som bedöms inte beröra omvårdnadsförvaltningens verksamhet 

på så sätt som är föreslaget av stadsbyggnadskontoret.  
 
 Omvårdnadsnämnden beslutar enligt förslag. 
 
 ________ 
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  Redovisning av förteckning över delegationsbeslut för maj 2009.  
 
 Omvårdnadsförvaltningen redovisar genom pärmredovisning förteckning 

(delegationslista) daterad 2009-06-01 innehållande de delegationsbeslut som fattats av 
biståndshandläggare inom omvårdnadsförvaltningen avseende bistånd enligt 4 kap 1 § 
i socialtjänstlagen under april 2009. 

 
 Omvårdnadsnämnden beslutar 
 
 att anteckna delegationsbesluten till protokollet. 
 
 _______ 
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  Anmälan av beslut i personalärenden.      
  
 Omvårdnadsnämnden delges ovan rubricerat ärende i form av pärmredovisning. 
  
 Omvårdnadsnämnden beslutar 
 
 att anteckna delgivningarna till protokollet. 
 
 ________ 
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  Övriga delgivningar till omårdnadsnämnden     
  
 Omvårdnadsförvaltningen redogör för ovan rubricerat ärende i tjänsteskrivelse daterad 

2009-06-09 med bilagor enligt följande: 
  
 - Länstyrelsen Dalarnas län: Ej verkställda beslut och domar 2008. 
 - Brev till personal och anhöriga på Gruvrisgården 
 - Länsstyrelsens beslut 2009-06-01 angående: Uppföljning av tillsyn enligt 13 kap. 2 §  
  socialtjänstlagen, avseende meningsfull tillvaro på Daljunkaregårdens särskilda  
 boende. 
 - Protokoll från kommunfullmäktige 2009-05-14 § 68 Svar på medborgarförslag från  
 Sören Lundh: Gemensam inköpscentral för kommunen och landstinget. 
 - Protokoll från kommunfullmäktige, 2009-05-14 § 62: Kommunfullmäktiges  
 ansvarsprövning. 
 - Protokoll från matrådet, 2009-05-12 
 - Hygienavtal som tagits fram av MAS för att säkerställa att basala hygienrutiner följs. 
 
 
 Omvårdnadsnämnden beslutar  
 
 att anteckna delgivningarna till protokollet.  
 
 ________ 
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  Aktuellt från omvårdnadsförvaltningen      
 
 Ordföranden inledde sammanträdet med att dela ut information till nämnden, i form av 

budgetcykel 2009 och de förslag till besparingsåtgärder som förvaltningen 
presenterade för nämnden under studiedagen 2009-03-25. 

 
 Angående eventuell nedläggning av Gruvrisgården informerar Tommy Qvarfordth om 

dagsläget. Personal, boende och anhöriga har informerats brevledes, muntlig 
information gavs 2009-06-15 och förhandlingar med facken kommer att följa. Under 
förhandlingarna med facken kommer konsekvensbeskrivningar att presenteras. 
Nämnden kommer att få utförlig information i ärendet, i form av ekonomiska och 
personella konsekvensbeskrivningar som gör att nämnden kan känna sig trygg även 
för de boendes del, inför beslutet angående eventuell avveckling av Gruvrisgården 
som ska fattas i nämnden den 26 augusti. 

 
 Omvårdnadsnämnden beslutar 
 
 att anteckna informationen till protokollet. 
 _______ 
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 Rapporter från kontaktpolitiker       
  
   
 Staffan Trossholmen, ersättare i nämnden (s), har varit på anhörigträff på  
 Korsnäsgården 2009-05-29, där han är kontaktpolitiker. Där har de haft en  
 intensiv inkörningsperiod med stor personalomsättning men nu har rutiner börjat  
 utvecklas. Det berättades under mötet att de på Korsnäsgården i höst ibland kommer  
 att ha en vårdhund som är under utbildning. Anhöriga är välkomna på ”drop in  
 fika”  varje fredag eftermiddag.  
 
 Susanne Norberg har varit på anhörigträff på Risholnsgården, där hon är  
 kontaktpolitiker. För tillfället arbetar de med utemiljön för att kunna använda  
 trädgården i större utsträckning, en terrass kommer att byggas under augusti. 
  
 Omvårdnadsnämnden beslutar 
 
 att anteckna informationen till protokollet.  
 
 ________ 
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  Övriga frågor         
 
 Ordföranden Catharina Hjortzberg-Nordlund anmäler att hon önskar deltaga i 

Föreningen Sveriges Socialchefers studiedagar i Stockholm i oktober 2009. 
 
 Ordföranden uppmärksammar förvaltningschef Tommy Qvarfordth med en blomma då 

det är hans sista sammanträde med nämnden innan han går vidare till andra 
arbetsuppgifter inom Falu Kommun. 

 
 Olov Rydeberg, vd Temabo, och Yvonne Danielsson, verksamhetschef på 

Daljunkaregården, berättar om verksamheten och erbjuder en rundtur. 
 
 Omvårdnadsnämnden beslutar 
  
 att medge ordförandes deltagande i studiedagarna och seminariet samt 
 
 att anteckna informationen till protokollet. 
  
 _______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


